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United Nations Assistance Mission for Iraq (UNAMI) 
JOB OPENING
INDIVIDUAL CONTRACTOR (IC)
	Job Opening No.
	001/2022
	Deadline
	17/01/2022

	Post Title
	Vehicle Technician- (IC)
	
	

	Organizational Unit
	UNAMI-Transport Section
	Location
	UNAMI, Kirkuk

	JO Date
	06/01/2022
	Period of Contract
	 Individual Contract 



	Important notes: UNAMI will only accept properly completed and signed Personal History Form (P.11) received before the closing date. Please submit your application on the attached P.11 only, Other UN P.11 formats, incomplete P.11. CV and Resume will not be accepted
Please ensure that your name in P.11 is matching with your name in the passport.


	DUTIES AND RESPONSIBILITIES

	Under the guidance of Chief Transport Officer and direct supervision of the Workshop Transport Officer, the Vehicle Technician will be fully responsible for the following duties:
· Services and repairs vehicles in accordance with vehicle manufacture standards and schedules.

· Fully conversant with all mechanical repairs for light and commercial vehicles both gasoline and diesel fueled. 

· To identify, diagnose and rectify various mechanical and electrical faults.

· Conduct electrical/electronic diagnostics and have the ability to use the latest vehicle diagnostic tools and equipment. 

· Ensures that all relevant safety procedures have been followed when repairing and fitting replacement parts.

· Produces reports to document all servicing and repairs.

· Assists with the identification of required parts.

· Performs any other tasks as required.



	QUALIFICATIONS AND EXPERIENCE

	Education: High school diploma or equivalent and technical training in Motor Vehicle Technician (National Technician Certificate or equivalent) are an essential requirement. 
Work Experience: Minimum of three (3) years of relevant work experience in vehicles, heavy/specialized transport equipment, plant and/or Mobile Heavy Equipment is required. Experience in maintaining military pattern and armored vehicles is an advantage.
Language: Basic communication skills (oral and basic written English, Arabic) are required. 

Other Requirements: Must have physical capacity to lift and carry heavy equipment up to 50kg. Must have valid driver's license for light and heavy (bus and truck) vehicles, category B, C, D, CE. (a copy of valid driving license should be attached) 

	UN CORE VALUES AND COMPETENCIES

Professionalism: Demonstrated ability to manage diverse vehicle maintenance operations and usage of specialized diagnostic equipment. Follows high standards of safety procedures when repair ng and fitting replacement parts. Shows pride in work and in achievements. Demonstrates professional competence and mastery of subject matter; is conscientious and efficient in meeting commitments, observing deadlines and achieving results; is motivated by professional rather than personal concerns; Shows persistence when faced with difficult problems or challenges; Remains calm in stressful situations.
Communication: Ability to speak and understand English and Arabic; Ability to communicate in a clear and concise manner. Speaks and write clearly and effectively; Listens to others, correctly interprets messages from others and responds appropriately; Ask questions to clarify and exhibits interest in having two-way communication; Tailors language, tone, style, and format to match the audience; Demonstrate openness in sharing information and keeping people informed.
Teamwork: Excellent interpersonal skills, including ability to operate effectively across organizational boundaries; ability to establish and maintain effective partnerships and working relations in a multi-cultural, multi-ethnic environment with sensitivity and respect for diversity and gender. Works collaboratively with colleagues to achieve organizational goals; Solicits input by genuinely valuing others’ ideas and expertise; is willing to learn from others; Places team agenda before personal agenda; Supports and acts in accordance with final group decision, even when such decisions may not entirely reflect own position;Shares credit for team accomplishments and accepts 

joint responsibility for team shortcomings
Additional Information
(1) Recruitment/Contract extension is subject to budget availability and service requirement and satisfactory performance.

(2) In line with the principle of SR.103.4, contracts should not be given to contractores bearing the relationship of mother, father, sister, or brother to a serving staff member.

Required Documents after interview and selction
1. Passport

2. Birth certificate

3. Statement of Good Health

4. Proof of Medical insurance

5. Iraqi Nationatily/ or ID

6. High/Technical School Certificate

7. Work experince certificalte

HOW TO APPLY
Interested candidates should complete, sign and date the attached United Nations Personal History form (P.11 ONLY) in English and forward the duly completed signed P.11 electronically at the following email address: unami-staffing@un.org. CVs and other agencies forms will not be considered.


	SPECIAL NOTICE

	Please indicate in the subject of your email (Application) the Job Opening number and Post Title. Women candidates are encouraged to apply, and in the selection process, preference will be given to equally qualified women candidates. Only applicants who are short-listed will receive an acknowledgement within two weeks from the deadline for submission of applications. Short-listed candidates may be requested to sit for written (and/or technical test) in addition to the interview.

	The necessity for ensuring the highest standards of efficiency, competence and integrity remain the paramount considerations in the employment of personnel.  To ensure fairness and transparency, selection will be made on a competitive basis through a selection panel.
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بعثة الأمم المتحدة لمساعدة العراق (يونامي)
إعلان عن وظيفة شاغرة
بصفة متعاقد فردي 
	رقم الوظيفة الشاغرة

	001/2022 
	الموعد النهائي للتقديم
	01/2022/17

	العنوان الوظيفي 

	فني مركبات (عقد فردي)
	
	

	القسم
	بعثة الأمم المتحدة لمساعدة العراق- قسم النقل
	الموقع
	مجمع (يونامي) / كركوك

	تاريخ بدء سريان الإعلان

	01/2022/06
	مدة العقد
	عقد فردي

	ملاحظات مهمة: لن تقبل البعثة للتقديم على الوظيفة سوى باستمارة السيرة الشخصية (P.11) المملوءة بشكل سليم والموقّعة والتي يتم تسلمها قبل تاريخ انتهاء التقديم. الرجاء التقدم بطلباتكم باستخدام استمارة السيرة الشخصية (P.11) المرفقة، حصراً، ولن تقبل صيغ من الاستمارة تعود لجهات أخرى في الأمم المتحدة، أو استمارات (P.11) غير المملوءة أو السير الذاتية. 
الرجاء التأكد من أن اسمك المكتوب في الاستمارة يطابق اسمك في جواز السفر.


	الواجبات والمسؤوليات

	يكون فني المركبات، وبموجب توجيهات مدير قسم النقل وتحت الإشراف المباشر لمسؤول النقل في الورشة، مسؤولاً بشكل كامل عمّا يلي:
· تقديم خدمات الصيانة وإجراء التصليحات للمركبات وفقاً لمعايير وجداول تصنيع المركبة.
· الإلمام التام بكافة الإصلاحات الميكانيكية للمركبات الخفيفة والتجارية العاملة بالبنزين أو الديزل.
· تحديد وتشخيص وإصلاح مختلف الأعطال الميكانيكية والكهربائية.
· إجراء تشخيص للأعطال الكهربائية / الإلكترونية والقدرة على استخدام أحدث أدوات ومعدات تشخيص أعطال المركبات.
· ضمان اتباع كافة إجراءات السلامة ذات الصلة عند إجراء الإصلاحات وتركيب قطع الغيار المستبدلة.
· كتابة تقارير لتوثيق كافة عمليات الصيانة والتصليح.
· المساعدة في تحديد قطع الغيار المطلوبة.
· القيام بأية مهام أخرى وحسب الاقتضاء.

	المؤهلات والخبرة

	المؤهل العلمي: شهادة الدراسة الإعدادية أو ما يعادلها، ويعد تلقي تدريب تقني مؤهِّل للعمل كفني مركبات (شهادة وطنية فنية أو ما يعادلها) من المتطلبات الأساسية.
الخبرة العملية: من الضروري امتلاك ما لا يقل عن (3) ثلاث سنوات من الخبرة العملية ذات الصلة في المركبات أو معدات النقل الثقيلة/المتخصصة أو المعدات الثقيلة الثابتة و/أو المتنقلة. ويعد امتلاك خبرة في صيانة المركبات المدرعة والمركبات المشابهة للنموذج العسكري ميزة تفضيلية.
اللغة: من الضروري امتلاك المستوى الأساسي من مهارات التواصل (التحدث والمستوى الأساسي من الكتابة بالإنجليزية والعربية).
المتطلبات الأخرى: يتوجب التمتع بالقدرة الجسمانية لرفع وحمل المعدات الثقيلة (لغاية وزن 50 كغم)، كما يتوجب حيازة إجازة سوق سارية الصلاحية لقيادة المركبات الخفيفة والثقيلة (الحافلات والشاحنات) من الفئات (B, C, D, CE). يتعين إرفاق نسخة من إجازة السوق السارية الصلاحية.
 

	القيم والكفاءات الأساسية في الأمم المتحدة

	المهنية: يتعين إظهار القدرة على إجراء عمليات صيانة على المركبات المختلفة واستخدام المعدات المتخصصة لتشخيص الأعطال، واتباع معايير عالية لإجراءات السلامة عند تصليح الأعطال وتركيب قطع الغيار. من القيم الأساسية للأمم المتحدة اعتزاز الموظف بعمله وإنجازاته، وإظهار كفاءة مهنية وإتقان في موضوع اختصاصه، والعمل وفقاً لما يمليه الضمير والتحلي بالكفاءة في الإيفاء بالالتزامات، ومراعاة التقيد بالمواعيد النهائية وتحقيق النتائج المرجوّة، واعتماد الاعتبارات المهنية وليست الشخصية كدافع للعمل، وإظهار المثابرة عند مواجهة المصاعب أو التحديات، والحفاظ على الهدوء في الظروف العصيبة. 
التواصل: يتعين امتلاك القدرة على التكلم باللغتين العربية والانجليزية وفهمهما، والتواصل بوضوح وعلى نحو فعال، والإصغاء للآخرين وتفسير حديثهم على نحو صحيح والرد على نحو مناسب، وطرح الأسئلة للاستيضاح وإبداء الاهتمام بأن يكون الحديث متبادلاً، وتكييف اللغة والنبرة والأسلوب والتنسيق بحيث تتناسب مع المتلقين، وإبداء الانفتاح في إطلاع الآخرين على المعلومات وإبقاءهم على اطّلاع.  
العمل كفريق: يتعين امتلاك مهارات ممتازة في التعامل مع الآخرين، بما في ذلك القدرة على العمل بفعالية عبر الهياكل التنظيمية، والقدرة على إقامة شراكات وعلاقات عمل فعالة والحفاظ عليها في بيئة متعددة الثقافات والأعراق، مع مراعاة واحترام التنوع ومنظور النوع الاجتماعي. كما ينبغي العمل بالتعاون مع الزملاء لتحقيق أهداف المنظمة، والتماس الآراء من خلال التقييم الحقيقي لأفكار وخبرات الآخرين وامتلاك الرغبة في التعلم منهم، وإعطاء الأولوية لأهداف الفريق قبل الأهداف الشخصية، ودعم القرار النهائي الذي تتخذه المجموعة والعمل بموجبه حتى وإن كان ذلك القرار قد لا يعكس تماماً الموقف الشخصي، ومشاركة فريق العمل ما يحصل عليه من تقدير على منجزاته وتقبُّل المسؤولية المشتركة عن أوجه القصور في عمله.


	معلومات إضافية:
1) يخضع التوظيف/تجديد العقد لتوفُّر تخصيص في الميزانية ولمتطلبات الخدمة وللأداء المُرضي.
2) تماشياً مع مبدأ الفقرة (103/4) من تعليمات الخدمة، لا يمكن التعاقد مع شخص يرتبط بصلة عائلية (أم أو أب أو أخت أو أخ) لموظف أمم متحدة مستمر بالخدمة. 
الوثائق المطلوبة في حالة إكمال المقابلة واختيار المتقدم للوظيفة
1) جواز السفر.
2) شهادة الميلاد.
3) شهادة سلامة صحية.
4) وثيقة تثبت التغطية بالتأمين الصحي.
5) شهادة الجنسية أو هوية الأحوال المدنية/ البطاقة الموحدة.
6) شهادة الدراسة الإعدادية / شهادة الإعدادية المهنية.
7) شهادة تأييد خبرة عملية.

	كيفية التقـــــــــــــــديم  

	على المرشحين الذين يهمهم الأمر ملء "استمارة الأمم المتحدة للسيرة الشخصية-P.11 " المرفقة باللغة الإنجليزية والتوقيع عليها وتثبيت التاريخ وإرسالها إلكترونياً إلى عنوان البريد الإلكتروني التالي: unami-staffing@un.org  . ولن يعتد بالسير الذاتية والاستمارات العائدة إلى وكالات أخرى. 


	ملاحظة خاصة
الرجاء ذكر رقم الوظيفة الشاغرة التي تتقدمون للحصول عليها وعنوانها الوظيفي في حقل العنوان للبريد الالكتروني (طلب التقديم) الذي ترسلونه. ونشجع المرشحات من النساء على التقدم للوظيفة، حيث ستمنح الأفضلية عند عملية الاختيار للمرشحات اللاتي يحملن نفس المؤهلات التي يحملها المرشحون. وسوف يتلقى المتقدمون الذين تدرج أسمائهم على قائمة التصفية (حصراً) إشعاراً خلال مدة أسبوعين اعتباراً من تاريخ الموعد النهائي لتقديم الطلبات. وقد يُطلب من المتقدمين الذين تدرج أسمائهم على قائمة التصفية اجتياز اختبار تحريري (و/أو فني) بالإضافة إلى المقابلة الشخصية.


	تبقى ضرورة ضمان أعلى معايير الفعالية والكفاءة والنزاهة هي الاعتبار الذي يأتي في المقام الأول عند تعيين الموظفين. ولغرض ضمان العدالة والشفافية سيتم الاختيار على أساس تنافسي من خلال لجنة للاختيار.
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